
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 10/2023 

LXXX Sesja w dniu 20 września 2023  

Obrady rozpoczęto 20 września 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:12 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram osiemdziesiątą sesję Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi. Witam burmistrza miasta i gminy pana Andrzeja Gąsiora. Witam 

zastępcę burmistrza pana Włodzimierza Zarembę. Witam sekretarz gminy panią Agnieszkę 

Lewandowską. Witam inspektor do spraw księgowości budżetowej panią Annę Rolę. Witam 

kierownika referatu gospodarczo inwestycyjnego pana Marka Partykę. Witam obsługę rady 

pana Daniela Binkowskiego. Witam sołtysów przybyłych na dzisiejszą sesję oraz witam 

wszystkie panie i panów radnych na 80 sesji Rady Miejskiej. 

 

 

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1 Otwarcie sesji.  

2 Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 



3 Przedstawienie protokołu z LXXIX sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 23 sierpnia 

2023 r. 

4 Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

5 Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami.  

6 Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 

– 2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIV/66/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

września 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego 

przez Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Aktualizacji dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej dla rozbudowy drogi powiatowej nr 1411T Bodzentyn – Wola 

Szczygiełkowa – Jeziorko na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 751 do 

skrzyżowania z drogą gminną nr 352020T dł. ok. 1,5 km (2022 – 2023), 

4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/65/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego 

przez Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Wykonaniu dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej DP0633T – od 

skrzyżowania z DP0634T w miejscowości Cząstków do skrzyżowania z DG352014T 

w miejscowości Skały (2020 – 2023)” 

5) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy 

Nowa Słupia, 

6) w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/102/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

grudnia 2022 r.  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Nowa Słupia na rok 2023 

7 Sprawy różne. 

8 Zamknięcie obrad.  

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, 

Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNY (3) 

Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

 

 



 

3. Przedstawienie protokołu z LXXIX sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 23 

sierpnia 2023 r. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do Punktu trzeciego, przedstawienie protokołu z 79 sesji. Oczywiście protokół 

był dostępny w obsłudze rady. Do dnia dzisiejszego nie było wniesionych żadnych uwag. Czy 

dzisiaj chciałby ktoś się odnieść do tego protokołu? Nie widzę. Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do punktu czwartego. Sprawozdanie burmistrza miasta i gminy z prac 

pomiędzy sesjami. Bardzo proszę panie burmistrzu, oddaję głos. 

 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Szanowni państwo radni, państwo sołtysi mieszkańcy 

słuchających nas na złączach internetowych. Sprawozdanie z prac pomiędzy sesjami od 23 

sierpnia do 20 września 2023 roku. 24 sierpnia brałem udział w uroczystym podpisaniu umów 

Maluch Plus w Urzędzie Wojewódzkim w Kielce. 24 sierpnia brałem udział w spotkaniu 

sołeckim Sołectwa Skały. 25 sierpnia brałem udział w posiedzeniu Rady Młodzieżowej. 25 

sierpnia odbyłem spotkanie robocze z dyrektorem Gminnego Ośrodka Kultury w Rudkach. 26 

sierpnia brałem udział w festynie plenerowym Dni Rudek na Placu Targowym w Rudkach i 

tego samego dnia, 26 sierpnia, brałem udział w festynie sołectwa Mirocice . 27 sierpnia 

brałem udział w uroczystej mszy świętej oraz powiatowych dożynkach w Rakowie. Gminę 

Nowa Słupia reprezentowało Sołectwo Jeleniów wraz z panią Sołtys i radną oraz 

reprezentowany był wieniec dożynkowy Sołectwa Jeleniów. 28 sierpnia odbyłem spotkanie 

robocze z marszałkiem woj. świętokrzyskiego w sprawie przyszłorocznych dymarek 56 w 

Nowej Słupi. W spotkaniu uczestniczyła dyrektor Gminnego Środka Kultury w Rudkach. 29 

sierpnia brałem udział w podsumowaniu i zakończeniu półkolonii w Szkole Podstawowej w 

Jeleniowie. 29 sierpnia brałem udział w wyjazdowym spotkaniu integracyjnym wraz z 

delegacją seniorów w Muzeum Wsi Kieleckiej w Tokarni. 30 sierpnia odbyłem spotkanie 

robocze z wojewodą świętokrzyskim Zbigniewem Koniuszy w Urzędzie Wojewódzkim w 

Kielcach w sprawie inwestycji drogowych w ramach rządowego programu Funduszu 

Rozwoju Dróg. 30 sierpnia odbyłem spotkanie robocze z dyrektorem Muzeum Starożytnego 

Hutnictwa w Nowej Słupi. 31 sierpnia brałem udział w spotkaniu sołeckim sołectwa Stara 

Słupia. 2 września brałem udział w inauguracji rajdu pieszego powiatu kieleckiego szlakiem 

Starej Kolejki Rudki-Zagnańsk rozpoczynającego się w Dębnie. 2 września brałem udział 

wraz z zespołem Modrzewianki w wydarzeniu Zjazd Starych Aut Rumuńskich na Centrum 

Kulturowo Archeologicznym w Nowej Słupi. 4 września brałem udział w inauguracji roku 

szkolnego w szkole podstawowej w Jeziorku. 5 września odbyłem spotkanie robocze z 

dyrektorem powiatowego zarządu dróg w Kielcach, Zbigniewem Wróblem. 6 września 

udzielałem wywiadu medialnego dla potrzeb samorządowej Agencji Prasowej w sprawie 

otwarcia parku Legend Nowej Słupi. 7 września brałem udział w uroczystym otwarciu 

inwestycji wodno-kanalizacyjnych, oczyszczalnia ścieków w Starej Słupie, oczyszczalnia 

ścieków w Mirocicach, oczyszczalnia ścieków w Bartoszowinach, studnia w Nowej Słupi 

oraz kanalizacja miejscowości Bartoszowiny, Dębno, Jeziorko, Stara Słupia oraz hydrofornia 

w Mirocicach. Uroczystość odbyła się w Świętokrzyskim Dworze w Nowej Słupie, natomiast 

symbolicznego przecięcia wstęgi dokonano na terenie oczyszczalni Mirocice. 7 września 

brałem udział w spotkaniu sołeckim sołectwa Jeziorko. 8 września brałem udział w 

uroczystości pożegnania i odejścia na emeryturę prezesa Banku Spółdzielczego w Ostrowcu 



Świętokrzyskim Zdzisława Szostaka. Uroczystość miała miejsce w lokalu Bałtowski 

Zapiecek w Bałtowie. 9 września brałem udział w spotkaniu Narodowe Czytanie Powieści 

nad Niemnem w budynku opatówki w Nowej Słupi. 9 września brałem udział w festynie 

wiejskim w Pokrzywiance zorganizowane przez Sołestwa Pokrzywianka Cząstków Skały 

Włochy. 9 września brałem udział w uroczystym rozpoczęciu sezonu siatkarskiego zespołu 

Emeryk. 10 września brałem udział w uroczystej mszy świętej na Świętym Krzyżu z okazji 

rozpoczęcia tygodnia odpustu święta podwyższenia krzyża. 10 września brałem udział w 

uroczystym otwarciu placów zabaw dla dzieci przy Szkole Podstawowej Nowej Słupi 

połączonym z okolicznościowym festynem. 11 września brałem udział w spotkaniu sołeckim 

Sołectwa Baszowice. 12 września podpisywałem umowę notarialną w notariacie w 

Starachowicach. 12 września brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Rudki. 12 

września odbyłem spotkanie robocze z dyrektorem Świętokrzyskiego Parku Narodowego 

Janem Reklewskim. 13 września brałem udział w uroczystej mszy świętej na Świętym Krzyżu 

w intencji rolników, rzemieślników, pszczelarzy, sadowników, ogrodników w ramach 

trwającego tygodnia odpustu. 14 września brałem udział w uroczystej mszy świętej na 

Świętym Krzyżu w intencji ojczyzny z udziałem delegacji rządowej na czele z 

wicepremierem Jarosławem Kaczyńskim. 14 września brałem udział w spotkaniu sołeckim 

Sołectwa Serwis. 15 września brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Sosnówka. 16 

września brałem udział w uroczystym otwarciu Parku Legend w Nowej Słupi. 17 września 

brałem udział w uroczystej mszy świętej na Świętym Krzyżu z okazji zakończenia tygodnia 

odpustu święta podwyższenia krzyża. 17 września brałem udział w spotkaniu sołeckim 

Sołectwa Bartoszowiny. 18 września brałem udział w spotkaniu sołeckim sołectwa Cząstków, 

19 września odbyłem spotkanie robocze z prezesem Zakładu Gospodarki Odpadami w 

Promniku i 19 września brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Hucisko . Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ja jedynie tylko panie burmistrzu mam pytanie do tego dnia 19, bo tutaj 

jak pan w sprawozdaniu nadmienił, że brał udział w spotkaniu, w Promniku. oczywiście to 

dotyczy ustalenia pewnie w najbliższym czasie...  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ustaleń dotyczących przetargu najbliższego na zbiórkę odpadów na terenie naszej gminy. 

Ustaleń, po prostu współpracy dalszej, bo ponieważ nasza gmina rozdziela te dwa zadania 

zbiórki i przewozu, no i po prostu musimy tu jakby mieć gwarancję tego, że również zakład 

będzie zainteresowany dalszą współpracą z nami. Jak najbardziej takie potwierdzenie 

dostałem, więc będziemy się przygotować do specyfikacji przetargowej i do przetargu na 

gospodarkę śmieciową na najbliższy rok 2024 właśnie, no według tych wspólnych ustaleń, 

aby dla mieszkańców było to korzystne, jak najbardziej korzystne rozstrzygnięcie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Super, czyli nie grożą nam jakieś tam radykalne podwyżki na…  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Oczywiście to rozstrzygnie przetarg, bo my o tym nie wiemy. Natomiast ustalenia są takie, 

że ta współpraca, która jest od dwóch lat, jest na dosyć korzystnych warunkach. Gmina tutaj 

utrzymuje poziom cenowy na takim poziomie niezmiennym, więc myślę, że będzie podobnie 

w 2024 roku.  

 

 



Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Jeszcze poprosi o głos kolega Marcin Grzegorski. Bardzo proszę, panie 

przewodniczący.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję, panie burmistrzu. Podpisywał pan umowę notarialną. Co to była za umowa? 

Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Umowa notarialna dotyczyła przepompowni w Starej Słupi. Według uchwały gminy , którą 

podjęta została i ta uchwała jest pomału po prostu realizowana w momencie, kiedy jest 

przepompownia na terenie mieszkańca, to po prostu postępujemy w sposób, który nam Rada 

Gminy tutaj poprzez uchwałę zasugerowała i w taki sposób tutaj po prostu, czyli jest to za 

kwotę przyłącza. Wykup.  

 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu piątego sprawozdania przewodniczącego Rady z 

działań pomiędzy sesjami. 2 września uczestniczyłem w rajdzie samorządowców, w tym 

samym dniu również uczestniczyłem w pikniku rodzinnym w miejscowości Jeziorko. 4 

września brałem udział w rozpoczęciu roku szkolnego w Zespole Szkół w Rudkach. 7 

września brałem udział w uroczystym zakończeniu inwestycji kanalizacyjnej, wodociągu 

kanalizacyjnej na terenie gminy Nowa Słupia. 9 września uczestniczyłem w pikniku 

rodzinnym przy Szkole Podstawowej w Pokrzywiance. 10 września uczestniczyłem w pikniku 

rodzinnym przy Szkole Podstawowej w Nowej Słupi. 14 września brałem udział w Radzie 

Budowy. Spotkanie dotyczyło termomodernizacji budynku przy ulicy Górniczej. 16 września 

byłem na otwarciu Parku Legend. 18 września uczestniczyłem w zebraniu wiejskim w 

miejscowości Cząstków. Oczywiście w każdy czwartek odbywały się dyżury. 

Przygotowywałem również materiały na dzisiejsze komisje oraz sesje. To tyle z mojej strony. 

 

 

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu szóstego, podjęcie uchwał i podpunkt pierwszy i drugi to są projekty 

uchwał okołobudżetowe. Były dzisiaj omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji. Pani 

inspektor przekazywała szczegółowe informacje o przesunięciach, które będą dokonywane. 

Chciałbym zapytać, czy chciałby ktoś teraz jeszcze w tych dwóch podpunktach zabrać głos? 

Widzę, że zgłasza się kolega Marcin Grzegorski. Bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Nie było mi na komisjach. Panie Wiceburmistrzu mam pytanie, bo byliśmy na 



spotkaniu na ulicy Górniczej i tam rozmawialiśmy o środkach o przesunięciu i dołożeniu do 

tej inwestycji, ponieważ nie ma tam białego montażu, który nie nadaje się do powtórnego 

montażu. i wykonawcy mieli Panu tam przekazać taką informację, jaka to kwota i mieliśmy 

tutaj rozmawiać na sesji na ten temat do tych przesunięć.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Ja nie mam żadnego kosztorysu jeszcze do tej pory od wykonawcy, jeżeli chodzi o wymianę 

tego białego montażu. Dopiero jeżeli będę miał protokół konieczności wycenę, kosztorys, to 

wtedy, ale ta inwestycja nie kończy się w tym miesiącu, ona jest dopiero planowana na 

rozliczenie tej inwestycji w styczniu, więc jeszcze zdążymy dodatkowo uzupełnić ten budżet, 

jeżeli chodzi o te koszty, bo faktycznie ten stary, te stare sedesy, umywalki, no nie da się tego 

już zamontować powtórnie po wykonaniu , nowych przyłączeń kanalizacyjnych. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania. Stwierdzam kworum. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, 

Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, 

Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

 

 



3) w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIV/66/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

września 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 

Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Aktualizacji dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dla rozbudowy drogi powiatowej nr 1411T Bodzentyn – Wola Szczygiełkowa – Jeziorko na 

odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 751 do skrzyżowania z drogą gminną nr 

352020T dł. ok. 1,5 km (2022 – 2023), 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy teraz do punktu trzeciego uchwały, projekt uchwały, którą już omawialiśmy 

również na wspólnym posiedzeniu komisji odnośnie aktualizacji dokumentacji projektowo 

kosztorysowej. Czy chciałby się ktoś teraz do projektu uchwały odnieść. Nie widzę. W takim 

razie przechodzimy do głosowania. Stwierdzam quorum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIV/66/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

września 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 

Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Aktualizacji dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dla rozbudowy drogi powiatowej nr 1411T Bodzentyn – Wola Szczygiełkowa – Jeziorko na 

odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 751 do skrzyżowania z drogą gminną nr 

352020T dł. ok. 1,5 km (2022 – 2023),.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, 

Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/65/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 

Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Wykonaniu dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej DP0633T – od skrzyżowania z DP0634T w 

miejscowości Cząstków do skrzyżowania z DG352014T w miejscowości Skały (2020 – 

2023)” 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I kolejny projekt uchwały to też praktycznie bliźniacza. Bliźniaczy projekt uchwały odnosi się 

do przebudowy drogi powiatowej w miejscowości Cząstków Skały również omawiana była ta 

projekt uchwały czy chciałby się dzisiaj ktoś odnieść na sesji. Nie widzę w takim razie 

przechodzimy do głosowania stwierdzam kworum . 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/65/20 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

września 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego przez 



Gminę Nowa Słupia, polegającej na „Wykonaniu dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

dla zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej DP0633T – od skrzyżowania z DP0634T w 

miejscowości Cząstków do skrzyżowania z DG352014T w miejscowości Skały (2020 – 

2023)”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, 

Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

5) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Nowa 

Słupia, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Następny projekt uchwały to już podpunkt numer pięć w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegenerowanego i obszaru rewitalizacji dla gminy Nowa Słupia. Również projekt uchwały 

został omawiany. Może tutaj budzić wątpliwości tylko dla tych, którzy nas może oglądają, co 

to znaczy obszar zdegenerowany i obszar rewitaliz... zdegradowany, przepraszam bardzo. 

Może pan kierownik w dwóch słowach jeszcze wyjaśni dla sołtysów i mieszkańców 

oglądających.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Otóż Szanowni Państwo, ta uchwała jest nam potrzebna po 

to, żeby skutecznie pozyskiwać środki z Unii Europejskiej. Wyznaczanie takich obszarów 

daje nam możliwość większej punktacji i są środki też niektóre celowane na takie obszary. Są 

to oczywiście, jest to nazwa taka dosyć radykalna, jeśli chodzi o obszar zdegradowany, tutaj 

nie chodzi o jakąś tam wielką degradację, tutaj akurat wchodził czynnik społeczny, Do 

wyznaczania tych obszarów, to chodziło o bezrobocie i korzystających z pomocy społecznej. 

My takie dwa obszary myśmy wydzielili. Jest to obszar mniej więcej pokrywający się z 

Rudkami i z Nową Słupią i te dwa obszary funkcjonują na terenie naszej gminy i na te 

obszary możemy pozyskiwać środki zewnętrzne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Czy chciałby ktoś zadać jakieś pytanie odnośnie tego terenu 

zdegradowanego? Nie. W takim razie przechodzimy do głosowania. Stwierdzam kworum 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Nowa 

Słupia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, 

Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

6) w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/102/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Nowa Słupia na rok 

2023. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Ostatni podpunkt w bloku uchwał podpunkt numer 6 również omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych. Pani sekretarz omówiła go w szczegółach. Myślę, że bardzo 

pozytywne są informacje, więc będziemy zaraz głosować, ale czy chciałby ktoś zabrać głos w 

tym punkcie? Nie, nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Stwierdzam, 

kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/102/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 grudnia 

2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Nowa Słupia na rok 2023..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, 

Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (3) 

Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia, Lidia Wiącek 

 

 

7. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu siódmego, sprawy różne. Bardzo proszę o zgłaszania i zgłasza się 

kolega Bartosz Dudkiewicz, wiceprzewodniczący. Proszę bardzo, proszę.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Panie burmistrzu, pytanie mam odnośnie tej ulicy 

Ogrodowej, czy coś w tym temacie wiadomo, bo ciągnie się to z roku na rok przesuwane, 

mieszkańcy się dopytują, czy coś wiemy, coś się ruszyło w temacie, kiedy to może być coś 

robione z tą drogą. Dziękuję bardzo.  



 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Panie przewodniczący jest ogłoszony przetarg także. Czyli finansowanie już jest. Czekamy 

na rozstrzygnięcie przetargowe. Czyli jest na dobrej drodze.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie burmistrzu mam pytanie jak przebiegają prace remontowe na ulicy 

Górniczej. Niech pan opowie na jakim etapie są, kiedy będą zakończone, kiedy będzie 

podłączone ogrzewanie, bo w tej chwili mieszkańcy mieszkają bez ogrzewania. Okres 

grzewczy już niedługo się zacznie, także chciałbym taką informację usłyszeć i przekazać ją 

mieszkańcom. Dziękuję bardzo.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, no, proces, jeżeli chodzi o przebudowę, nie przebudowę, bo to jest w 

zasadzie termomodernizacja budynku połączona z dodatkowymi pracami, no nie przebiega, 

że tak powiem, bez problemów, bo tych problemów troszkę niestety jest, ponieważ jest to 

budynek mieszkalny. Również pojawiły się problemy, jeżeli chodzi o firmę, ponieważ no 

jakieś tam problemy były z jakimś wypadkiem. Ja tego nie wiem, bo ja nie umiem rozstrzygać 

za firmę. jeżeli chodzi o podwykonawców, czy ekipy, które tam są, ekipy montażowe, ekipy 

do sanitariatów, czy do innych prac, bo za to odpowiada oczywiście firma. Firma ma na to 

termin do wykonania. Natomiast najbardziej niepokoiło nas oczywiście ogrzewanie i 

kotłownia, ponieważ wiemy, że sezon grzewczy niedługo będzie się zbliżał, natomiast te 

prace nie trwały, więc zrobiliśmy taką odprawę roboczą. Tu pan wiceburmierz poprowadził to 

spotkanie z firmą, na miejscu i mamy obiecane, że w tej chwili prace już przyspieszają. 

Dzisiaj jest przekop robiony pod drogą. przyłącza gazowego, który udało nam się 

przyspieszyć. I tutaj akurat jest dobra wiadomość dla mieszkańców, ponieważ przyłącze jest 

podstawą do tego, żebyśmy mogli sięgać po paliwo. Natomiast mamy już taką wiedzę, że 

firma w tej chwili postara się przyspieszyć tę pracę. Dzisiaj byliśmy tam na miejscu, był pan 

wiceburmistrz i ja również tam zajechałem. Co prawda nie mogłem tam wjechać, ponieważ 

trwały prace na drodze, ale są ekipy, które zajmują się już tam pracami. Na pewno to, co było 

wspomniane, to co tu przy budżecie pan Marcin zapytał, na pewno będą potrzebne jeszcze 

jakieś tam dodatkowe prace, które nie były przewidziane, no bo są rzeczy, które po remoncie 

czy po pracach po prostu nie będą nadawały się do użytkowania, one będą musiały być na 

pewno w jakiś sposób okosztorysowane i dopiero w przypadku, gdy one zostaną określone, 

skosztorysowane, wymienione, dopiero będziemy szukać możliwości, żeby to sfinansować 

jako dodatkowe pracę. Dziękuję.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. z tego, co rozmawialiśmy już parę razy, była tam pani projektant i ona tam 

uzgadniała, jak się okazuje od mieszkańców, że nikt z mieszkańców tej pani projektant jakoś 

tam nie widział i nie uzgadniane było z mieszkańcami niektóre rzeczy. Co do wykonawcy, nie 

mam tam zastrzeżeń, bo po prostu były niedociągnięcia raczej od strony projektanta i nie było 

uzgodnione, w którym miejscu mają być grzejniki. Jeśli chodzi o biały montaż, to są z lat 

sześćdziesiątych. Było to przewidzieć, że to było, od razu jest do wymiany. Dużo rzeczy, 

których w środku są drzwi z lat sześćdziesiątych, też nie są uwzględnione, także nie wiem, 

kto robił kosztorys i teraz będziemy dokładać jeszcze kolejne pieniądze, gdzie wydaliśmy 

około półtora miliona, gdzie środek będzie praktycznie bez zmian nie robiony, tylko z 

zewnątrz i ocieplenie, wymiana okien i hydraulika, czyli łazienki jak były w takim stanie, 

takim zostaną. Mam pytanie jeszcze co odnośnie ochrony przeciwpożarowej. Czemu przy 



budynku użytku publicznego nie ma hydrantów, nawet jednego? Jak to będzie odebrana taka 

budowa potem na koniec? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o budynek na Górniczej, o którym mówimy, to jest 

budynek z lat sześćdziesiątych, do którego nigdy nie włożono tak ogromnych pieniędzy, jak 

teraz składamy. Nie budujemy nowego budynku, nie budujemy łazienek, nie budujemy 

kuchni, bo gdybyśmy to robili, to musielibyśmy mieć pozwolenie na budowę, projekt i 

najprawdopodobniej skończyłoby się tym, że połowa rodzin musiałaby zostać stamtąd 

wyprowadzona, ponieważ nie spełniałoby to wymagań budynku mieszkalnego. Jest to 

budynek hotelowy, który został adoptowany pod mieszkania. Staramy się, oczywiście mogą 

jakieś błędy projektowe powstać, tu mówimy o grzejnikach, zostało to zmienione. Mogą 

powstawać i często powstają w fazie projektowania gdzieś jakieś uchybienia, które jako 

nieistotne zmiany się wprowadza i takie są wprowadzane. Natomiast, Szanowni Państwo, nie 

negujmy tak ogromnej pracy i wysiłku gminy, który został poniesiony na wykonanie tego 

budynku. Gdzie przed laty robiono tam jakiekolwiek prace? Nie robiono nigdy, bo gdyby 

robiono przez ostatnie lata cokolwiek, dzisiaj nie byłoby takiej sytuacji. Więc my robimy to w 

miarę kompleksowo. Nie jest to może budowa nowego obiektu, który możemy wprowadzać. 

Możemy się kiedyś zastanowić, jak gmina będzie bogata, żeby wybudować budynki socjalne, 

bo to byłoby na pewno też moim marzeniem, ponieważ przydałoby się takich budynków 

przynajmniej z jeden taki budynek socjalny, żeby w sytuacji trudnej, gdzie mamy listę 

oczekujących mieszkańców, udałoby się tych mieszkańców tam zakwaterować. Ja o tym 

marzę. Natomiast są to naprawdę potężne pieniądze. I te pieniądze żeśmy znaleźli jako gmina, 

więc tam zostaną wykonane prace, gdzie tym mieszkańcom naprawdę ulżymy. A ja podam 

Państwu taki przykład. Ogrzewanie w tym budynku za sezon 2023 miało kosztować 22 zł. Na 

naszą prośbę, negocjację, 22 zł za metr kwadratowy, proszę się policzyć 10 metrów 

kwadratowych 220 zł. Więc wyobraźcie sobie, jaka skala była tam kosztów. Więc my te 

koszty chcemy uniknąć, chcemy po prostu ulżyć mieszkańcom, żeby oni mieli niski koszt, 

ponieważ są to budynki socjalne, a koszty są większe, aniżeli w budynkach w Rudkach, gdzie 

w tych starym budownictwie koszty są znacznie mniejsze i czynsze są znacznie mniejsze. 

Natomiast tu chcieliśmy ulżyć. Mało tego, przedsiębiorca, który się podjął ogrzewania, 

powiedział, że to jest ostatniego sezonu, tam nie będzie więcej grzało, ponieważ tam jest 

bardzo dużo problemów technicznych z kanałem przesyłowym i tak dalej. Udało nam się 

wybrnąć z kanału przesyłowego, ponieważ odłączyliśmy budynek tak zwanej starej szkoły, 

gdzie namówiliśmy mieszkańców , a nie było łatwo, szanowni państwo, bo mieliśmy też dość 

trudną sytuację, ponieważ ten kanał przesyłowy był bardzo trudny, stan techniczny. Mało 

tego, on powodował ogromne straty. Tam wszyscy mówili o tym, że pod tym kanałem 

cieplnym jest po prostu trawa rośnie piękna i zimą nie ma tam śniegu, bo po prostu ten kanał 

oddawał ciepło. Więc to były ogromne straty. Ci mieszkańcy byli narażeni na ogromne kwoty 

ogrzewania za metr kwadratowy i myśmy po prostu podjęli takie działania. Budynek starej 

szkoły jest odłączony, funkcjonuje. Każdy ma indywidualne ogrzewanie gazowe. Budynek w 

tej chwili na Górniczej jest remontowany, więc uważam, że jako gmina zrobiliśmy spory 

postęp, jeżeli chodzi o ten budynek. Mało tego, to jeszcze tą uchwałę, którą Rada Gminy 

przed laty podjęła, jeżeli chodzi o wyprowadzenie z tzw. budynku Wachy, też jest 

realizowany tak naprawdę za chwilę ostatniego mieszkańca wyprowadzamy i Państwo jako 

radni podejmiecie uchwałę, co dalej z tym budynkiem robić. Więc myśmy zrobili tak 

naprawdę wszystko, a nie jest to, tak jak powiedziałem, budowa nowego budynku. Ja wiem, 



że są roszczenia, że tam, gdzie są budynki socjalne, każdy by chciał, żeby zrobił jakby na 

wszystko za darmo najlepiej, ale my takich możliwości Szanowni Państwo, nie mamy. Jest to 

budynek adoptowany, powtarzam jeszcze raz, który nie spełniał żadnych wymagań, jeżeli 

chodzi o mieszkanie. To był budynek hotelowy a w tej chwili są tam łazienki, punkty 

kuchenne, prawda, gdzie są problemy z wentylacją i tak dalej. Więc gmina wyłożyła spory 

wysiłek, aby adoptować i przynajmniej ten budynek hotelowy polepszyć na tyle, aby się udało 

po prostu tym mieszkańcom w godnych warunkach, bezpiecznych, lepszych i przy niskich 

kosztach użytkować. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Panie burmistrzu, pytałem się o istniejące łazienki, które tam są w budynku. Z tego co wiem, 

że nie będą remontowane, w środku drzwi też nie będą wymieniane. Druga rzecz, wprowadza 

Pan w błąd troszkę mieszkańców, bo ten budynek był w ostatnich latach, był dach zmieniany, 

był jakiś odświeżany. Mówi pan, że tam w ogóle żadnych nic nie było prowadzony. Był dach 

zrobiony. Tam też kiedyś byliśmy, wspólnie z radnymi chyba mieliśmy jeden wyjazd, gdzie 

dach był pokryty bez membrany izolacyjnej, gdzie ta woda się skraplała i ta woda lała się 

mieszkańcom do środka, tak. To też były zaniedbania strony gminy, niedopilnowanie tych 

inwestycji. Mam jeszcze panie Burmistrzu pytanie, kto u nas w gminie nadzoruje jako 

budowlaniec tą inwestycję i jako inwestor możemy, tak jak pan może tam zaglądać i 

przeprowadzać raz w tygodniu jak wyglądają prace, czy one się posuwają, jaka jest liczba 

pracowników. Ja tam codziennie przejeżdżam, widzę, jest dwóch pracowników, wymieniają 

się, raz są, raz ich nie ma, raz na innej budowie wchodzi jakaś ekipa, nagle rezygnuje, bo 

widzi, że tam mieszkańcy są i nie widzę tam, żeby tam w ogóle te roboty były pospieszone. 

Panie burmistrzu, padła deklaracja od wykonawcy, że do końca października będzie 

uruchomiona kotłowownia. Czy ktoś z pana przełożonych, który nadzoruje to, powiedział 

panu, czy to jest realne, że oni się wyrobią, czy nie?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Nie mam przełożonych, panie radny. Mam pracowników, którzy odpowiadają za ten, za tą 

sytuację. Natomiast ja bym chciał bardzo podziękować w tym miejscu panu Łukaszowi 

Nowakowi, panu Grzegorzowi Marczewskiemu za bardzo dobrą współpracę przy realizacji 

tego budynku. Natomiast muszę po prostu pana skarcić tutaj, dlatego że pan robi takie 

zamieszanie, ustawki tutaj różne. Gmina, panie radny, już ma pan doświadczenie kilkuletnie. 

Gmina nie działa na takich zasadach jak działa przedsiębiorca, indywidualna osoba. Gmina 

ma wyłonionego wykonawcę. W wyniku wykonawcy, wykonawca ma termin do wykonania. 

Gmina nadzoruje budowę poprzez inspektora nadzoru. Natomiast nasz pracownik po prostu 

prowadzi tam działania bieżące, więc sprawdza jak jest to wykonywane, kontaktuje się z 

inspektorem nadzoru. Praca w tej chwili nie jest zagrożona. Przedsiębiorca wykonuje na 

naszym terenie trzy inwestycje. Jest to inwestycja na ulicy Świętokrzyskiej, która jest 

budowana, też zaglądam codziennie i widzę jak to wykonuje. Zaglądam na budowę w Dębnie, 

Świetlicy, też jest wykonywana, też stoją brygady. Natomiast najtrudniejszą inwestycją dla 

niego jest, nie wiem czy ten wykonawca by podjął, powiedział, że być może nie podjął się 

takiego działania, ponieważ jest to na budynku mieszkalnym. Jest to bardzo trudna sytuacja, 

tym bardziej, że bywa tak, że po prostu największe roszczenia mają osoby, które po prostu 

mają największe zaległości. Tu jest problem, na tym polega, że my mamy tam długi, a 

musimy pompować pieniądze. Być może mieszkaniec będzie musiał sobie jakieś prace 

wykonać, które będą po prostu dostosowywały do jego potrzeb, natomiast my nie możemy 



spełniać życzeń, my robimy tą inwestycję według projektu, który jest realizowany. Także ja 

bym prosił Pana, żeby po prostu Pan ingerował, ale pozytywnie. Ja nie mam problemu z 

Panem Łukaszem, dzwonię do niego, nie mam problemu z Panem Marczewskim, dzwonię, 

kontaktuję się z mieszkańcem, przekazuję informacje, ale nie jest to na zasadzie nastawiania 

pod nóż, czy ustawiania pod żyletkę, tylko to jest po prostu konstruktywne załatwianie 

sprawy. I nie wiedziałem, żeby był jakiś problem kiedyś z załatwieniem, nawet jak jakiś 

problem powstał. Jest telefon, jest reakcja, jest kontakt z przedsiębiorcą i jest wszystko 

załatwione. I do tej pory tak to działało. Natomiast pan po prostu stawia jakieś ustawki, robi z 

mieszkańcami, prawda? Po co one są? Do czego one są potrzebne?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Moment, panie burmistrzu. Muszę się wtrącić, bo tutaj ja nie widzę żadnej ustawki.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ale ja taką wiedzę mam, panie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Przepraszam bardzo. Kolega radny Marcin Grzegorski zapytał o konkretne merytoryczne 

pytania, więc ja nie widzę tutaj jakiejś ustawki. Nie chciałbym, żeby ta dyskusja schodziła na 

tory właśnie takiej bijatyki w cudzysłowiu. Tylko to są sprawy różne. Radny ma możliwość i 

obowiązek wręcz zadawania pytań dotyczących inwestycji. I tutaj z całym szacunkiem panie 

burmistrzu, ale w tej chwili słyszę merytoryczne pytania, więc nie ma za co karcić radnego, 

bo chyba to nie jest cel. W tym przypadku, w tym punkcie są konkretnie zadawane 

merytoryczne pytania. Brałem udział. Brałem udział w tym spotkaniu, to była Rada Budowy, 

były zadawane również merytoryczne pytania, były różne wątpliwości i zastrzeżenia i myślę, 

że taka, no może nawet to nie jest nadgorliwość, ale gorliwość akurat co do tej inwestycji, 

gdzie zadane zostało konkretne i ja to pytanie powtórzę. Czy w tym terminie, o którym 

określił wykonawca, będą mieszkańcy mieli ciepło w tym budynku doprowadzone, czyli tam 

było do końca października. Czy ruszy ogrzewanie i czy nie zostaną po prostu mieszkańcy 

tam bez ciepła i będą wychładzani, tak? Więc to nie jest ustawka, bo ja brałem udział w tym 

spotkaniu, i wiem, jakie pytania były zadawane i jak dyskusja przebiegała, więc proszę tutaj 

nie karcić radnego, wiceprzewodniczącego, bo to nie ma tu żadnego celu ani sensu. Bardzo 

proszę. Kolega Martcin będzie kontynuował, czy już wystarczy tego, tych pytań?  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Znaczy ja zadaję grzecznie konkretne pytania, a Pan Burmistrz mi tutaj też to powiem 

jeszcze inaczej, od nowa zacznę. Była budowa świetlicy OSP w Sosnówce. Też podjąłem się, 

żeby jako radny, żeby doglądać tej inwestycje. Czy jest Pan zadowolony z tej inwestycji? 

Przychodzi Pan tam, widzi Pan jak ta remiza wygląda? Tylko kwestia dogadania się było z 

wykonawcą. Takie środki możemy zakupić za takie pieniądze, za takie i super. Każdy jest 

zadowolony. Straż, koła, gospodyń. Sam pan widział, jak jest wykonane. Za niewielkie 

pieniądze, gdzie przetarg był za 100 tysięcy, potem za 70, zrobiliśmy to za 50 tysięcy złotych, 

w pięknych płytkach z łazienką, z kuchnią, z wyremontowanym, z elektryką, z opaską 

dookoła, z ogrodzeniem. To jest gospodarcze podejście do sprawy, a nie takie jak pana. 

Bierze pan pieniądze z państwa, rozdaje pan sobie, o, przychodzi wykonawca i wygrywa. I 

wykonuje potem robotę. Chociaż tutaj mam nawet takie jeszcze zapytanie, panie burmistrzu. 

Czy ten wykonawca wygrał w pierwszym przetargu? Czy potem był przetarg unieważniony i 

wygrał w drugim przetargu?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 



- No nie wiem, bardzo proszę o takie merytoryczne odpowiedzi i bardzo proszę to jest 

ostatnia odpowiedź, będziemy kończyć ten temat, ponieważ jest lista jeszcze radnych, którzy 

chcą zadać pytanie. Bardzo proszę o odpowiedź.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- To jest uszczypliwe pytanie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- No właśnie, bardzo prosiłbym o nie uszczypliwe, tylko merytoryczne zadawanie pytań.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo, ja Państwu powiem tak z doświadczenia ostatniego przetargu, który był 

powtarzany przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich na Świetlicy w Bartoszowinach. Za 

pierwszym razem przedsiębiorca złożył ofertę na milion siedemset. Za drugim razem po 

unieważnieniu przetargów złożył ofertę na milion dwadzieścia siedem tysięcy. Co ja mam 

powiedzieć państwu? Jak mam panu radnemu odpowiedzieć? Dlaczego tak się dzieje? Tutaj 

też był drugi przetarg. Przecież to jest przetarg, publiczne zamówienie. To nie jest tak, że 

burmistrz czy Zaręba ustawiają sobie przetargi. Jeżeli pan tak myśli, no to musi mieć pan 

dowody jakieś na to. Poza tym ja apeluję, panie radny, do tego i tutaj myślę, że Burmistrz się 

zdenerwował, dlatego że my, szanowni państwo, bardzo trudno nam jest wprowadzić tą 

inwestycję i drugim razem by się nie zdecydował na coś takiego, że razem z mieszkańcami na 

placu budowy, tam są mieszkańcy na placu budowy, My nie mamy lokali zastępczych, żeby 

tych mieszkańców stamtąd wyprowadzić i dlatego apelowaliśmy do mieszkańców, żeby nie 

utrudniać tej inwestycji. Dzisiaj tam byłem z samego rana, wiedząc o tym, że pan Marcin na 

pewno ten temat poruszy na sesji, bo byliśmy na Radzie Budowy i też, powiem tak, że pani 

projektant nieswojo się czuła i inspektorzy też mi zadawali pytania, że oni by nie chcieli w 

takim przedsięwzięciu tu uczestniczyć. Proszę państwa, dojdzie do takiej sytuacji, jeżeli 

będziemy robić taki bałagan wokół tej budowy, ja panu obiecuję, że będę pilnował tej 

inwestycji, tak jak przypilnowałem Paprocic, tak i tutaj w jakiś sposób to dokończymy. 

Dokończymy to z takim bezpiecznym terminem, żeby mieszkańcy mieli ciepło. Dzisiaj robią 

przepust pod ulicą, jeżeli chodzi o gaz. Jutro będzie skrzynka z gazem. To też nas kosztowało 

wiele wyrzeczeń. Wiele takich załatwień, no bo dzisiaj gaz nawet indywidualny mieszkaniec 

nie jest w stanie zrobić sobie przyłączenia. Ale wiedzieliśmy, że ten gaz jest po drugiej stronie 

ulicy Górniczej i żeby również tam ogrzewanie było gazem, a nie peletem, bo przecież to by 

było śmieszne, że gaz jest na terenie Rudek, a zasilamy to jakimś innym paliwem stałym. Ale 

proszę państwa, ja już rozmawiałem z tym wykonawcą i ten wykonawca chciał zejść z 

budowy. Tylko wiecie państwo, czym to grozi? Że zinwentaryzujemy tę budowę, temu 

wykonawcy wypłacimy kasę, bo taki jest obowiązek, a następnie, później ogłaszamy przetarg 

i zostawimy mieszkańców na zimę z nieogrzewanym budynkiem. Jak my wtedy to 

zabezpieczymy? Bardzo Państwa proszę o uszanowanie tego. Jeszcze jest, na szczęście jest 

ciepło. Zapowiedzi są takie, że ta temperatura, taka letnia w zasadzie, utrzyma się do 16 

października i tam się więcej ludzi nie zmieści, jeżeli chodzi o wykonanie tej instalacji 

sanitarnej. Nie zmieści jak dwóch, trzech pracowników, dlatego że tam mieszkańcy 

funkcjonują codziennie, tam jest rzesza ludzi na placu budowy. Zamówione są wszystkie 

zespoły do kotłowni. Też na to trzeba czekać. To są inne czasy niż poprzednio, gdzie 

wszystko leżało na półce, można było w hurtowniach od razu to nabywać. To trzeba 

uszanować. Ja, jeżeli chodzi o to współpracę z tym, zresztą tutaj tak samo inspektorzy mi 

pomagają w tym, żeby to odpowiednio nadzorować i też stawiają wymagania, jeżeli chodzi o 

tego wykonawcę, więc tutaj bardzo bym prosił, żebyśmy się skupili na merytoryce, na 

wykonaniu tego przedsięwzięcia, żeby naprawdę ci nasi mieszkańcy mieli zapewnione 



warunki na zimę, bo o to się najbardziej boję. Koniec umowy jest na styczeń, bo tak 

musieliśmy to ułożyć, jeżeli chodzi o Polski Ład, bo w tym zadaniu, w tym projekcie jest pięć 

zadań. Między innymi jest ten hotel i ten budynek. No i tak naprawdę to jeszcze powiem, 

panie radny, tak. Może to z mojej strony też będzie taka uszczypliwość. Ale, panie Danielu, 

żeby uspokoić Wysoką Radę tutaj odnośnie tego garażu. Prosiłbym, żeby pan pokazał, jak ten 

garaż teraz wygląda na tym. Czy on nie wygląda lepiej, jeżeli chodzi o tego, o wygląd 

zewnętrzny na razie, bo jeszcze w środku będzie instalacja robiona. Proszę Państwa, były 

prezentowane to zdjęcia. Nie lepiej tak to wygląda, jak ktoś przyjedzie na ten plac, niż taka 

ruina jak stała. A mało tego, to gmina z tego będzie korzystać, bo będzie tam trzymała i 

samochód elektryczny, który już niebawem będzie sprowadzony i również będzie inny tam 

sprzęt do sprzątania okolicznych miejscowości. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Panie burmistrzu, wiadomo jest, że jeżeli wchodzi czynnik ludzki, to są 

sprawy bardzo wrażliwe i delikatne i zawsze ludzie też mają jakieś wątpliwości i chcą mieć 

zabezpieczone, że to ciepło tam na czas będzie. Więc tutaj trzymamy jak najbardziej rękę na 

pulsie, trzymamy kciuki, żeby się to udało i będziemy dokładać wszelkich starań, żeby ci 

ludzie mieli na czas okresu zimowego to paliwo i ciepło tam dostarczone. Kończymy już 

dyskusję w tym punkcie, Czy pan Marcin chce jeszcze zabrać głos?  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Mam nadzieję tylko taką, że pan wiceburmistrz dotrzyma słowa i tej inwestycji konkretnie 

dopilnuje, żeby ona była pozytywnie zakończona.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Ja też mam taką nadzieję. Ale znając Pana burmistrza, to będzie to zrobione na czas i oddana 

inwestycja w terminie. Bardzo dziękuję. Kończymy w tym punkcie dyskusję odnośnie ulicy 

Górniczej. Pani Halina Misiurska, radna koleżanko, bardzo proszę.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Mam pytanie do pana burmistrza o drogę gminną 

łącznik wykonywaliśmy niedawno projekt i moje pytanie brzmi czy mamy już komplet tej 

dokumentacji czy możemy już wystąpić o dofinansowanie. Bo jutro mam spotkanie sołeckie i 

mieszkańcy będą pytać więc. Czyli nie mamy jeszcze. Jeszcze nie mamy. Czekamy cały czas. 

Dobrze. Drugie. Rozumiem. Drugie pytanie moje raczej taka prośba o zgłoszenie drogi 

powiatowej do powiatu o przebudowę od parku do drogi do tej elektrowni do drogi 

Ostrowieckiej. Ta droga z tego co wiem była zgłaszana przez naszą gminę do powiatu i ona 

była uwzględniona ale no niestety nie dostali powiat nie dostał dofinansowania a stan jest 

krytyczny. Także bardzo proszę gminę żeby jeszcze raz złożyli to do powiatu o remont o 

gruntowny remont przebudowę tej drogi, od Parku do drogi Ostrowieckiej, droga powiatowa. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Robert Klefas. bardzo proszę, panie radny.  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję, panie przewodniczący. W związku z tym, że pan burmistrz wspomniał o tym, że 

przygotowujemy się do specyfikacji na ogłoszenie przetargu na odbiór śmieci. Jest bardzo 

duża presja ze strony mieszkańców, ażeby powrócić do systemu w okresie letnim odbierania 

w miejscowościach innych niż Rudki i Nowa Słupia dwukrotnego, dwa razy w ciągu 



miesiąca. przynajmniej w te miesiące czerwiec, lipiec, sierpień, dlatego że jest to wielki 

problem z psuciem, z gniciem śmieci. Miesiąc to jest okres dość długi. Ja przypomnę, że my 

już prowadziliśmy tego typu funkcjonowanie odbioru odpadów i było to prowadzone dwa 

razy w miesiącu również w innych miejscowościach poza tymi, które wymieniłem. Szanowni 

Państwo, jeszcze chciałbym zabrać głos, odnieść się do polemiki, którą prowadził radny 

Marcin z panem burmistrzem. Otóż panie burmistrzu, co do tego, że wcześniejsze działania 

nie były prowadzone w tym zakresie, jaki obecnie na terenie ulicy Górniczej, to pragnę 

przypomnieć, że teraz funkcjonuje, funkcjonują środki, uruchomione środki unijne na 

termomodernizację budynków. Nie sądzę, żebyśmy prowadzili tak kompleksowy i tak drogi 

remont, gdyby nie dofinansowanie z funduszu ze środków na termomodernizację budynków. 

Poza tym, jeżeli przy dużej inwestycji finansowej radny z tego terenu zadaje pytania, no to 

chyba to nie jest powód do tego, żeby dokonywać publicznego karcenia radnego 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, ponieważ to jest odzwierciedleniem karcenia całej 

Rady. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ja jeszcze chciałem tylko Panie Burmistrzu, jeżeli chodzi o ten wywóz 

śmieci, bo rzeczywiście tu kolega radny zasygnalizował, że były wywożone wcześniej śmieci 

dwa razy w miesiącu, oczywiście w miejscowościach poza Nową Słupią i Rudkami. czy to 

nie było obligatoryjne i ustawowo wymóg taki? Bo wiem, że wprowadzaliśmy to ze względu 

właśnie chyba na pewne zmiany w prawie, ale nie jestem pewien, dlatego w formie pytania to 

zadaję. Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo radni, nie ma takiego wymogu, w przypadku tylko gdy są zbiorcze 

śmietniki jest wymóg wywożenia częstszego. Natomiast jeżeli chodzi o indywidualne, raz w 

miesiącu wystarcza. Myśmy ustalili kiedyś, że była dwukrotnie. No wiąże się to z wyższą 

kwotą na pewno, ponieważ będą koszty transportu większe, więc wiąże się to z wyższą 

kwotą. Jeżeli taka będzie wola Państwa, no to w specyfikacji przetargowej musimy umieścić 

dodatkowy przewóz, no co się będzie wiązało z podniesieniem kosztów, jeżeli chodzi o o 

wywóz śmieci. Będzie to nieco wyższy koszt. Nie, może nie zatrważająco, ale wyższy. Ja 

odniosę się króciutko tylko, bo nie chcę. Ja, szanowni państwo, się nie zdenerwowałem, tylko 

po prostu mnie... Chciałbym bardzo, żebyśmy jako Rada i Urząd, ja zawsze podkreślam na 

każdym kroku, na każdym spotkaniu, gdzie się spotykam, udział Rady we wszystkim, co się 

dzieje. Ale, szanowni państwo, nie może być tak, że radny jedzie na spotkanie, wyskakują 

mieszkańcy, o, jadą, jadą, jadą, już chodźcie, chodźcie. Znaczy się, że po prostu to było 

ustawione, że ktoś po prostu czekał na nas. Przecież można zrobić spotkanie z mieszkańcami, 

my przyjedziemy. My często żeśmy się spotykali z mieszkańcami, gdzie ustalaliśmy pewne 

rzeczy, ale my wtedy jedziemy, wiemy, że spotykamy się z mieszkańcami, jesteśmy na to 

przygotowani i o to nam chodzi. Dla mnie jest trudna sytuacja, to jest też teren radnych z 

Rudek, prawda? No to nie jest do końca teren, oczywiście radny się może interesować z 

każdej miejscowości terenem, czy to jest w Rudkach, czy to jest w Jeleniowie, czy w 

Paprocicach, tak jak było, ale szanowni państwo, no jeżeli ktoś przyjeżdża do kotłowni w 

Paprocicach, wsadza rękę i wyciąga śmieci, bo wie, że te śmieci tam są i nagrywa to i później 

puszcza na sesji i to jest uderzenie we mnie, no to szanowni państwo, jak to wygląda? No to 

jak to wygląda? No to przecież nie jesteśmy po to, żeby sobie przeszkadzać. tylko razem z 

radą, żeby sobie pomagać. No tak mi się wydaje. Ja przynajmniej tak to traktuję, że ja 

żadnemu radnemu przez całe lata, 9 lat nikomu nie odmówiłem nigdy pomocy. Nie stosuję 

nigdy zasady, że kogoś lubię, nie lubię. Prawda? Tylko po prostu z każdym rozmawiam, 

każdy kto dzwoni, każdy ustala ze mną sprawę. Nie ma żadnej dyskryminacji, żadnego 



sołectwa. Jest teraz Fundusz Sołecki wprowadzony przez Państwa Radę. Wszędzie są te 

spotkania. Ja jako Burmistrz nie narzucam nigdzie swojej woli, staram się traktować bardzo 

poważnie sołtysów radnych, podkreślam zawsze wagę radnych, więc chciałbym, żebyśmy 

współpracowali, ale nie trwonili tej współpracy. Ja tu mówię, ja się tu nie zdenerwowałem, 

tylko chodzi mi o to, że po prostu takie destrukcja, gdzie jest naprawdę bardzo trudna 

sytuacja, bo jeżeli chodzi o pracę na budynku, myśmy przechodzili remont budynku tutaj, w 

gminie. I to naprawdę było trudne, trudne, ale daliśmy radę. Trzeba było wziąć, wziąłem 

sobie wolne, czy wyjazd, czy spotkanie umówiłem, nie było mnie gabinet dwa dni nieczynny, 

ktoś to zrobił. Były to trudne sytuacje, prawda. Wymyśliliśmy sposób, jak to zrobić, 

rozdzieliliśmy na dwa lata, ale to było dwa lata, a tam jest na budynku mieszkalnym, gdzie 

mieszkają rodziny, jest to zrobione w ciągu bardzo krótkiego okresu czasu, więc to wymaga 

cierpliwości i też wymaga pomocy radnych, żeby po prostu, jeżeli jest jakaś sytuacja, 

zagrożenia pewnych rzeczy jakichś. To jest telefon, jest jakaś pomoc. Firma może też w jakiś 

sposób pomóc, jeżeli zareagujemy pozytywnie, w miarę szybko, żeby temat nie nawarstwił 

się. Więc my tak staramy się reagować. Dlatego ja po prostu apelowałem, robiłem spotkanie 

specjalnie z mieszkańcami przed inwestycją żeby ich poinformować, że będzie to trudna. Nie 

wiem, czy dzisiaj byśmy się podjęli. Prawdopodobnie nie. Prawdopodobnie nie, dlatego że 

być może skierowalibyśmy środki na inny cel. No ale była presja, żebyśmy grzejniki jakieś 

przenosili stare. No szanowni państwo, jeżeli coś robimy, staramy się robić to porządnie. 

Owszem, Nie mamy wpływu na przetargi. One są ustalane, rynek o tym decyduje, tak jak pan 

burmistrz tu powiedział, nie spodziewaliśmy się, że inwestycja 800 tysięcy będzie tańsza. No 

w życiu żeśmy się nie spodziewali. być może rynek jest w tej chwili nasycony, o tym 

decyduje rynek, decydują materiały, czy firma jest wolna, jaka firma jest wolna i tak dalej, 

więc my tu nie mamy najmniejszego nawet wpływu. Uważam, że właśnie jeżeli chodzi o 

naszą firmę, jeżeli chodzi o naszą gminę, jeżeli chodzi o przetargi, tak popatrzywszy sobie 

przez te ostatnie lata, to naprawdę wielki szacunek dla pracowników, wielki szacunek dla 

pracowników, że zostało to tak dopilnowane, jeżeli chodzi o ustalenie tych przetargów, 

specyfikacji i tak dalej, przeprowadzone zostało to. Zobaczcie Państwo, jaka skala inwestycji, 

no zobaczcie Państwo, jaka skala inwestycji, no bo my obejmujemy kawałek budynku, ale 

popatrzmy sobie, co myśmy ostatnio zrobili, myśmy oddawali inwestycje za 37 ponad 

milionów złotych. To nie jest naprawdę, to jest po prostu niewyobrażalne, na taką skalę w 

naszej gminie inwestycji nigdy nie było. Budynek przy Górniczej nie powiedziałem, że nie 

był inwestowany, tylko powiedziałem, że nie było inwestycji na taką skalę. Były małe 

remonty, były małe kosmetyki, natomiast nie było na większą skalę prac, które były tam 

przeprowadzone. Po raz pierwszy są przeprowadzone i uważam, że w miarę sprawnie uda się 

to przeprowadzić, dlatego że firma jest dobrą firmą, mieliśmy kontakt z nią, jeżeli chodzi o 

wykonywanie wcześniej u nas inwestycji, byliśmy zadowoleni i cieszyliśmy się, że ta firma 

wygrała przetarg, bo ona jest pilnowana przez właściciela, który dogląda praktycznie 

codziennie tej firmy i zawsze go widzę na budowie, więc jeżeli właściciel jest na budowie i 

pilnuje codziennie inwestycje, to znaczy, że jest to inwestycja, która się posuwa do przodu. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Kolega Marcin Grzegorski jeszcze też w tym punkcie? Ale to tak już 

bardzo proszę merytorycznie w dwóch zdaniach.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Merytorycznie się wypowiem. Nie będę nawijał dziesięć minut, nie wiadomo o czym. 

Różnica między mną a panem jest taka, że ja mam godność i umiem się przyznać do błędu, 

jeśli go popełnię. Byłem z kolegami z radnymi, jeśli chodzi o Bartoszowiny, i pan mi mówi, 



że ja tam jakieś śmieci znalazłem. Znaleźliśmy w oknie... W Paprocicach, przepraszam. W 

Paprocicach naleźliśmy śmieci, gdzie były w fundamentach, tak? Ale jak je znaleźliśmy? Po 

prostu w oknie, gdzie miało być okno do peletu, leciała rura kanalizacyjna. Chcieliśmy 

zobaczyć z kolegą Dawidem, jak ta rura leci. I kolega Dawid może potwierdzić, żadnych 

ustawek nie robię w porównaniu nie będę się już może wypowiadał na te tematy, bo to 

nieładnie i nieelegancko zachowywać się w ten sposób i publicznie mówić, że jakieś ustawki 

są, że ustawiam ludzi. Przecież pan wiceburmistrz był, mieliśmy to spotkanie, nikt nie 

wiedział, czy my tam pojedziemy, czy tam nie pojedziemy. Wyszli mieszkańcy, którzy tam 

mieszkają. wyszli po to, żeby mieszkać godnie. Chcą mieszkać w pomieszczeniach, o które 

mogą dbać, a nie w pomieszczeniach, gdzie wali się sufit, ściany się rozlatują i nie mają 

normalnie jak wyjść do łazienki i się wykąpać, tylko w miskach się kąpią. Wiem, że to nie 

pana liga, jeśli chodzi o tych ludzi. Pana liga to jest taka, że spotka się z przedsiębiorcą, który 

chce hotel postawić. w gminie na naszym terenie. To jest taka liga . Taka liga jak tam jest, to 

nie Pana liga, bo są zadłużeni. Dlaczego są zadłużeni? Bo są biedni, nie każdy jest poradny 

życiowo. Dlatego, że mieszkali w takim budynku, że musieli się dogrzewać piecykami. Mają 

czworo czy pięcioro dzieci. Ale Pan już zapomniał chyba, jak Pan w innym miejscu był. Tyle 

mam tu Pana do powiedzenia. Mam nadzieję, że niedługo to się zmieni.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Już kończymy tę dyskusję, bo merytorycznie to jest... Bardzo proszę, 

kolega Dawid Marzec, bardzo proszę o...  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Panowie burmistrzowie w innym 

tonie się zgłosiłem i za chwilę do niego pewnie dobrnę, ale teren jako hotelu również jest 

powiedzmy jurysdykcyjnie pod radnymi dwoma, mną i kolegom Łukaszem. Akurat ja nie 

dzwonię burmistrzu i tak burmistrz pochwalił się tą współpracą z kolegami, ale to bardzo 

dobrze, bo wiem, że oni tego to bardziej nadzorują. Mamy jakiś taki naturalny podział 

powiedzmy swoich obowiązków. Ja pragnę tylko przypomnieć, że dalej na stronie Urzędu 

Gminy można przeczytać moją interpelację, w której również starałem się o to i nawet dosyć 

mocno apelowałem na sesjach i wykonałem ten obowiązek, który mogłem, bo to jest też 

obowiązek radnego, żeby lobbować, żeby monitować, żeby szukać tych pieniędzy i żeby 

naciskać tak możliwe na władzę wykonawczą, żeby to powstało. Ja jestem wdzięczny za tą 

inwestycję, bo to jest naprawdę kawał dobrej roboty. Rozumiem też dyskusję zarówno jednej, 

jak i drugiej strony. Nie zaglądam na budowę, ponieważ też nie jestem z wykształcenia 

budowlańcem i moje sugestie byłyby naprawdę marne albo złe w skutkach. Aczkolwiek no 

rozmawiać i dyskutować trzeba. Tutaj też chodzi o inne, powiedzmy, relacje. Kolega Marcin 

dużo rzeczy w swoim życiu wybudował, wyremontował, stąd jego sugestie są bardzo ważne. 

Złośliwości między wami nie są potrzebne i nie pamiętam już tutaj, oczywiście popieram, 

żadnej ustawki z tymi Paprocicami nie było, ale fakt był taki, że jakaś tam butelka leżała, ale 

nie wracajmy do tego na Boga, bo to jest już marnowanie naszego czasu. Chciałem tylko 

powiedzieć, że trzeba dopilnować tego, żeby ci mieszkańcy byli zadowoleni z wykonanych 

prac. Padło tu słowo od wiceburmistrza, który bardziej zajmuje się inwestycjami, że tak 

będzie. No to zobaczymy na końcu i to jest moje zdanie. To znaczy, że jeżeli będzie okej, no 

to trzeba przybić piątkę i pogratulować. Jeżeli będą niedociągnięcia, to trzeba je naprawić i 

sprostować tak, żeby były. Nadzór potrzebny jest. zarówno pracowników, jak i lokalnych 

radnych, czy to radnego Sosnówki, czy radnego Baszowic, nieważne skąd, radny jest radnym 

całej gminy i ma prawo kontrolować szczególnie wiceprzewodniczący. Więc tutaj też 

nieładnie bym powiedział o tym karceniu, bo od karcenia to w ogóle inne są organy, ale okej, 

rozumiem między wami, asympatię i też rozumiem te wszystkie słowa, więc no po prostu 



dopilnujcie tego, żeby to było wszystko okej. Ja z ciekawości aż nawet przejadę się, ale tak 

jak mówię, wskazówek nie udzielę, bo ja się po prostu na tym nie znam. Tyle, ile mogłem, to 

była interpelacja, w której również lobbowałem za tym, żeby w końcu rozwiązać ten problem, 

bo też do mnie ludzie i mieszkańcy wysyłali to, co prezentowaliśmy, że mieli na przykład, nie 

wiem, 16 stopni w domu. I to każdy z nas dostawał cięgi na głowę, jak i Sołtys i drugi radny i 

Marcin, który akurat też aglomeracyjnie jest blisko. Potrzebny był ten remont, potrzebne było 

odłączenie tej starej szkoły tak zwanej, żeby miała swoje ogrzewanie, żeby nie tracić na tym. 

Ci mieszkańcy są też częściowo zadłużeni, przyznacie sami, że ten czynsz jest kosmiczny, był 

kosmiczny. Teraz będzie mniejszy, teraz będzie to ogrzewanie gazowe i na pewno to będzie 

tylko i wyłącznie na korzyść. Samo wykonanie inwestycji, rozmawiałem akurat z panem 

Sławkiem, który też nadzoruje to i nie jest łatwe do wykonania, ponieważ tam mieszkają 

ludzie. Gdyby budynek był pusty, wchodzi wykonawca i robi to po prostu o wiele łatwiej, a 

mieszkają ludzie, ci ludzie się przemieszczają, no wiecie, jak to jest z wykonywaniem pracy, 

jak ktoś się krząta, że tak powiem kolokwialnie. Więc kończąc i reasumując to, każdy ma 

swoją cegiełkę, warto rozmawiać, no w tym spotkaniu akurat nie brałem udziału, bo 

omyłkowo nie zostałem zaproszony na to spotkanie, jak wyszło przed wykonywanymi 

pracami. Nie mogłem się wypowiedzieć wtedy, no ale od tego są projektanci, od tego są 

budowlańcy, zobaczymy przy odbiorze tego budynku, wtedy na pewno będę. A z tych miłych 

rzeczy, po co się zgłaszałem, że tak powiem, to chciałbym nawiązać do ostatniej imprezy, 

która miała miejsce, czyli naszych Dni Rudek i z tego miejsca w imieniu mieszkańców i w 

swoim własnym. Pragnę w pierwszej kolejności podziękować Sołtysowi obecnemu dzisiaj na 

posiedzeniu sesji, Grzegorzowi Marczewskiemu. Był on poniekąd ojcem sukcesu tej imprezy 

i trzeba powiedzieć sobie wprost, mimo tego, że razem z kolegą radnym dokładaliśmy 

również starań, to w większości nasz Sołtys zdobył również sponsorów, jak i całe 

przygotowanie merytoryczne tej imprezy, ale również i pracownicy gminy padły takie słowa 

ze sceny, ale tutaj na sesji również panie burmistrzu, pani sekretarz, wielkie dzięki za to, bo z 

roku na rok ta nasza impreza staje się coraz bardziej atrakcyjna. Niestety coraz więcej 

kosztuje, bo już są fajne zespoły, już naprawdę wygląda to rewelacyjnie, więc po prostu ta 

duma, która też rozpierała mieszkańców, że ta impreza jak w 2019 roku startowaliśmy, to ona 

miała budżet w wysokości, nie wiem, 5 tysięcy, chyba się, Grzesiu, nie pomylę. A w tym 

momencie, no to są już kilkadziesiąt tysięcy, więc fajnie, bo Rudki to taka miejscowość, która 

zarówno podatkowo wpływa na tą gminę w bardzo dużym stopniu, I każda miejscowość 

powinna mieć takiego swojego konika i ja się cieszę, że ten ostatni weekend wakacji został 

poniekąd już troszkę tak wpisany w plan imprez jako te nasze dni Rudek. więc wszystkim z 

osobna, jeśli kogoś pominąłem, to przepraszam. Wielkie dzięki w imieniu mieszkańców, to 

była kapitalna impreza. I tak uważam powinien działać samorząd w kolektywie. Nawet jeśli 

są jakieś niedomówienia, to trzeba siąść i wyjaśnić to przy jednym stole, w zalążku, kiedy ten 

balonik się jeszcze nie napompuje. Bo w kolektywie i razem można więcej. Ale nie wiem, 

może jestem za młody na politykę i dlatego tak mówię. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Głos rozsądku jest zawsze wskazanym głosem. Kolega Łukasz Nowak.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Uprzedził mnie kolega Dawid, ale również chciałbym podziękować przede wszystkim za 

organizację tych Dni Rudek, tak jak tu Dawid powiedział. Głównym autorem, mogę tu 

powiedzieć, z pełną odpowiedzialnością był Grzesiek i Agnieszka Lewandowska, pani 

sekretarz i osoby, które w tym pomagały. Bardzo serdecznie dziękuję, jak zarazem dziękuję 

wszystkim sponsorom, bo też trzeba tu pochylić głowę. To jest pierwszy temat. Temat drugi 

jest, tak jak już tu Burmistrz powiedział, chodzi mi o budynek Szanowna Rado na osiedlu 



górny, tak zwaną Wachę. W chwili obecnej został tam jeden człowiek, który dziś 

rozmawiałem z działem, z panem Jackiem. Na dniach, że tak powiem, powinien, powiedzmy 

na dniach, w ciągu miesiąca powinien się wynieść. Moja prośba jest taka, szanowni państwo, 

zastanówmy się, co będziemy robić z tym budynkiem. Czy będę chciał to na przyszłej sesji, 

żeby był ten temat już uregulowany, czy to będziemy, nie wiem, rozbierać, czy jakieś inne 

pomysły. Bardzo bym prosił, żeby się nad tym tematem zastanowić. No i wróćmy do tematu 

trzeciego, temat ulicy Górniczej. Nie będę rozwijał tu głęboko się, bo ostatecznie powiem tak. 

O spotkaniu, które było, nic nie wiedzieliśmy. Byliśmy w kontakcie z panem burmistrzem 

Zarembą. Takie spotkanie miało się odbyć. Był temat ugadany. O tym spotkaniu, które było, 

ja nic nie wiem, szkoda. Szanowni Państwo, problem tam jest nie od dziś, bo już trwa drugą 

kadencję, że tak powiem. Tu może kolega Sołtys potwierdzić. Czasami w nocy jeździliśmy, 

bo były problemy z grzaniem i tak dalej. Jak możemy, tam pomagamy. Też, tak jak Dawid 

powiedział, każdy ze swojej strony lobbował w to, żeby się coś tam zmieniło. Jest to bardzo, 

bardzo, powtarzam, trudna sytuacja w chwili obecnej, ponieważ tam mieszkają ludzie i jest 

zarazem firma, która wykonuje bardzo czasami niebezpieczne prace. Dlatego z tego miejsca 

proszę i apeluję o rozsądek w podejmowaniu różnych decyzji, ponieważ jestem tam też, 

często jestem. Tak jak było zebranie przed rozpoczęciem tej budowli, tego remontu w Domu 

Kultury, prosiłem, że jeżeli jest problem, żeby każdy dzwonił. I jest takie, nawet tu z 

Sołtysem byliśmy nieraz, jestem tam, ostatnio w niedzielę też byłem, praktycznie dwa razy w 

tygodniu. I próbujemy te problemy rozwiązywać, co na chwilę obecną mogę powiedzieć, że 

dajemy radę, że tak powiem. A jeszcze mówiąc co do tego budynku, to problem jest tam, tak 

jak wiemy, nie od dziś. Sami, tam też jeszcze pani Grażynka, wcześniej sami wymienialiśmy 

okna, staraliśmy się zrobić jak jest. Jest okazja, doprowadźmy to do końca, żeby ci 

mieszkańcy byli zadowoleni, żeby się po prostu te warunki poprawiły. Dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dobrze, dziękuję Bardzo. Już widzę, że wyczerpał się temat tutaj ze strony radnych. Czy 

chciałby ze Sołtysów ktoś zabrać głos? Bardzo proszę, Sołtys Jerzy Sitek.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Szanowna Rado, szanowni Sołtysi. Ja mam kilka spraw, które do Pana Kierownika Marka 

chciałbym zgłosić i prosić. Pierwsza sprawa to, czy by się nie dało naprawić tej drogi gminnej 

przy posesji, która właśnie jest to zapadnisko, bardzo głębokie, a to jest wodociąg tam leci, na 

samej górce. To jest pierwsza sprawa. Załatanie to w koło posesji radnego, Na las co leci ta 

droga, co ostatnio była budowana. Wyczyszczenie rowu na granicy Sosnów i Bostowa. Tam 

narosło tyle wierzby, a teraz jesień się zbliża, wody przyjdą duże. Rów się bardzo 

podwyższył. Następna sprawa, wycięcie krzaków. Następna sprawa, sprawdzenie tej drogi na 

tej krzyżówce. Czy to jest zmienne, czy możemy poszerzyć to na tym zakręcie przed 

Cegielną. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Kolega, sołtys z Jeziorka. Bardzo 

proszę.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Pana Burmistrza, że w końcówce sesji przyszedłem, bo miałem pogrzeb sąsiada młodego, 

40-lat. Umarł mi sąsiad, musiałem być na pogrzebie. Panie Burmistrzu, mam i do Pana 

Burmistrza prośbę, i do kierownika. Ostatnio było zebranie sołeckie, tam zgłaszali my do 

Pana Burmistrza takie punkty. Po pierwszy punkt, Panie Burmistrzu, będzie otwarcie 

pomnika. Chciałbym, bardzo bym prosił, Kierownika, nie wiem kto się tym zajmuje, żeby 



kosz załatwić na Jeziorku, bo mi zniknął. Druga sprawa, ławkę, ktoś, nie wiem czy, może 

jakaś ciężka osoba siadła, złamała, to będzie nieładnie, to trzeba by tę ławkę zrobić na 

przystanku. I mam jeszcze sprawę, właśnie tam zgłaszał ten Wojtek Bzymek. Panie 

burmistrzu, tam o tym rowię, rzeczywiście byłem tam, tam źle wygląda. I następna sprawa na 

środku Jeziorka, na tej drodze gminnej. Jak wyciągnęli te drynę, panie burmistrzu, tak to co 

stoi z miesiąc czasu. No nieładnie i to nikt się nie bierze za to. Panie burmistrzu, nie wiem czy 

pójdę jeszcze do radny powiatowej, może mi pomoże, bo rzeczywiście teraz trochę deszczu i 

te rowy nasze stoją pełne. Nie daj Boże przyjdzie jesień czy zima, znów nam tych ludzi 

pozalewa. Wiem, że będą robić te przyłącza, ale przyłącza już w rowach nie będą robić. 

Przyłącza będą robić na posesji. Także teraz jest jakoś ta pogoda, może z pomocą powiatu, 

czy kogoś, żeby te rowy. Trochę tego deszczu było, rzeczywiście pełne te rowy były. I trzecia 

sprawa, Panie burmistrzu, jak zładujemy ten, poprawimy ten mostek na tej drodze gminnej, 

bo to jest droga gminna, ale przy drodze powiatowej. Pan Marek wie, kierownik, o której 

burmistrz też wie. To ja mam takie prośbę. Jakby burmistrz dał koparkę, żeby wykopać te 

lupy, ja postaram się załatwić samochód. ciężarowy, żeby ładowała koparka tę ziemię na 

ciężarowy samochód. Ja poproszę kolegę, myślę, że mi pomoże, bo to jest taki dobry kolega 

ze mną, ma ciężarowy samochód, nawet dwa, to mi pomoże. No i tam u tego Wojtka Bzymka, 

co mówiłem, te rowy. panie burmistrzu, ja też załatwię samochód, aby była tylko koparka, 

żeby przyjechała i te zrobić, no bo ten człowiek rzeczywiście tamte pole mu zalewa. Bardzo 

dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Panie Seutysie, bardzo proszę o niewymawianie nazwisk, ponieważ roda obowiązuje. Zanim 

już tu oddam głos panu burmistrzowi, ja ponieważ muszę opuścić, bo mam takie pilne 

spotkanie. Tutaj poproszę wiceprzewodniczącego, żeby przejął obrady i dokończył sesję. Ja 

bardzo serdecznie dziękuję, bo no niestety, ale muszę już o 14 powinienem Przepraszam 

bardzo, ale no obowiązki akurat takie wypadły mi dosyć niespodziewane. Bardzo proszę o 

przejęcie tutaj kolegów.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Proszę panie burmistrzu.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo radni, jeżeli chodzi o jedną rzecz jeszcze, którą chciałem Państwa 

poinformować. Wczoraj nie miałem tego w sprawozdaniu, gdzieś pominąłem, ale oczywiście 

to jest bardzo ważna rzecz. Wczoraj podpisaliśmy tutaj w sali konferencyjnej Urzędu Gminy, 

dokumenty, które będą stanowiły podstawę do rejestracji spółdzielni energetycznej. Wczoraj 

ona została tu podpisana, zostały wytypowane trzy instytucje, urząd gminy, ośrodki zdrowia 

nasze i gminny ośrodek kultury. Te trzy instytucje będą na razie na początku tej spółdzielni 

zarejestrowane. Mamy członków powołanych, no i oczywiście pójdzie to do rejestracji. 

Będziemy starali się tutaj oczywiście wykorzystać spółdzielnię energetyczną tutaj w tych 

celach, których Państwa żeśmy wcześniej informowali, aby iść w kierunku zbilansowania 

energetycznego gminy, ponieważ rachunki jeżeli chodzi o prąd są naprawdę w tej chwili na 

takim poziomie. Nigdy nie zwracano na to aż tak bardzo uwagi jak w tej chwili, ponieważ są 

to koszty naprawdę już w tej chwili znaczące, jeżeli chodzi o budżet gminy. Staramy się tutaj 

oczywiście iść jak najbardziej w kierunku oszczędności i ta spółdzielnia na pewno będzie 

tutaj warunkowała i pozyskiwanie pieniędzy, jak również bilansowanie energii na terenie 

naszej gminy. Takie jest założenie tej spółdzielni energetycznej. Wczoraj taka umowa została 

tu podpisana. Dziękuję.  

 



Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowej Słupi 

 

 

Rafał Piasecki 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Czy ktoś prosi o głos? Nie ma, dziękuję. Zamykam 80 sesję Rady Miejskiej w Nowej Słupi. 
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